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نوبت جبران

بعد از یک هفته ناامیدکننده، سرخابی ها باید اعاده حیثیت کنند و 
نشان بدهند لیاقت قهرمانی  دارند

بهروز رسایلی|  مسابقات هفته های پایانی لیگ برتر با فشردگی در جریان 
است و خیلی زود رسیدیم به ایستگاه بیست وششم. در این روز 2مدعی اصلی 
قهرمانی یعنی استقلال و پرسپولیس که با فاصله یک امتیاز نسبت به هم در 
رده های اول و دوم قرار دارند، با ذوب آهن و نســاجی پیکار می کنند. این یک 
شعار نیست و همه اهالی جدی فوتبال می دانند که در هفته های پایانی هیچ 
مسابقه آســانی وجود ندارد. این دو دیدار هم دشواری های خاص خودشان را 
دارند، اما سرخابی های پایتخت بیش از هر چیز دیگری یک وظیفه جدی دارند؛ 
اینکه از نظر فنی از خودشــان اعاده حیثیت کنند و بعد از نمایش های بسیار 

ناامیدکننده هفته گذشته، نشان بدهند لیاقت قهرمانی دارند.

   هراس های اوسمار
پرسپولیس در قائمشهر کار بسیار دشواری برابر نساجی دارد. شاگردان ساکت 
الهامی با تمام توان برای بقا در لیگ برتر می جنگند و از قضا در 2هفته گذشته 
هم پیروزی های درخشــانی برابر تراکتور و ذوب آهن به دست آورده اند. این 
تیم قطعا در زمین خودش آســان باج نخواهد داد. هم اکنون و بعد از حذف از 
جام حذفی و توقف کم رمق مقابل سپاهان، تردیدها در مورد تیم اوسمار ویرا 
زیادشــده و او آینده کاری اش را روی نیمکت پرســپولیس در خطر می بیند. 
بنابراین باید شاهد بی پرواترین نســخه پرسپولیس در قائمشهر باشیم؛ تیمی 
که امید عالیشــاه، کاپیتان خود را هم در اختیار ندارد. سرخپوشــان نیمی از 
12 بازی بیرون از خانه این فصل خود را برده اند و بعد از ذوب آهن، بهترین تیم 
در مسابقات غیرخانگی به شمار می روند. اگر آنها نساجی را هم ببرند، ممکن 
است ارزشمندترین سوغات فصل شان را به تهران بیاورند، اما در عین حال این 
احتمال هم وجود دارد که ناکامی در قائمشهر به معنای پایان رویای قهرمانی 
قرمزها باشد. در کنار همه اینها، پرســپولیس باید پوئن منحصربه فردش در 

نیم فصل دوم را دوباره نشان بدهد؛ خوب بازی کردن.

   نگرانی های نکونام
جواد نکونام هم تا حدی شرایطی شبیه به اوسمار ویرا دارد. نمایش تیم او برابر 
تراکتور در تبریز واقعا خوب نبود و حتی چیزی نمانده بود میزبان بحران زده 
در دقایق پایانی با افزایش فشــار، دروازه آبی ها را باز کند. خوب بازی نکردن 
استقلال در این فصل البته اتفاق تازه ای نبوده، اما آنچه شعله انتقادات را پایین 
نگه می دارد، صدرنشینی این تیم است. بنابراین نکونام به خوبی می داند بقا در 
رتبه اول برای او و تیمش جنبه استراتژیک دارد و درصورتی که این موقعیت 
از دست برود، منتقدان فرصتی بی نظیر برای اعتراض به دست خواهند آورد. 
مسئله مهم در مورد مسابقه امروز استقلال این اســت که آبی ها بعد از پایان 
بازی نساجی و پرسپولیس به مصاف حریف خود خواهند رفت. این یعنی اگر 
پرسپولیس بازی را برده باشد، اســتقلال باید با فشاری مضاعف مسابقه اش را 
استارت بزند. از ســوی دیگر ذوب آهن همچنان که گفته شد صاحب بهترین 
آمار در مســابقات بیرون از خانه بوده. آنها در 12 مهمانــی خود فقط یک بار 
بازنده بوده اند و 23 امتیاز به دست آورده اند. بنابراین با اعتماد به نفس به مصاف 
میزبان بزرگ خود خواهند رفت. خلاصه که کار حسابی سخت است، فقط آرزو 

می کنیم کمی »فوتبال« ببینیم!

نكته بازی

ناگهان تفاهم شد؟
کاری به خوب و بــد مدیریت علی خطیر در اســتقلال نداریم که 
خودش به اندازه کافی جای بحث دارد، اما روشن است که اصطکاک 
کادرفنی با او، باعث شد مدیرعامل معزول آبی ها بیش از حد تحت 
فشار قرار بگیرد. مثلا درست یا غلط این ظن همیشه وجود داشت که 
پشت پرده مصاحبه های هماهنگ و ناگهانی بازیکنان استقلال علیه 
مدیریت، تلاش برای جلب نظر مثبت جواد نکونام بوده است. در هر 
صورت بعد از تغییراتی که در فاز مدیریتی رخ داد، نکونام در چندین 
مقطع رضایتش از این موضوع را اعلام کرد و نهایتا در نشست خبری 
پیش از بازی با ذوب آهن هم ضمن تکرار همان موضع، گفت: »تمدید 
قراردادها هم از هفته آینده شروع خواهد شد.« انصافا یعنی بازیکنان 
ظرف همین 72ساعت فهمیدند شرایط برای ادامه حضورشان خوب 

شده و باید تمدید کنند؟ عجب!

آفرین؛ چه دیدگاه جالبی!
بیانیه هایی که باشگاه ســپاهان بعد از بازی با پرسپولیس منتشر 
کرده، از حساب خارج شده است. ساعتی یک بیانیه روی خروجی 
رسانه های رسمی این باشگاه می رود و محتوای همه آنها هم این است 
که »پرسپولیسی ها بدتر از ما رفتار کردند.« باشد، قبول؛ اصلا شما در 
مقابل آنها طیب و طاهر بودید و عنوان بهترین مهمان تاریخ فوتبال 
جهان برازنده تیم تان است. به خدا فحاشــی هواداران میزبان هم 
نکوهش شد؛ بس است دیگر، وا بدهید. فقط اینکه در یکی از آخرین 
بیانیه های این باشگاه، روی ضرورت برخورد با رسانه هایی که اولین بار 
فیلم توهین آن پیرمرد به بانوان تماشاگر را منتشر کردند، تأکید شده 
است. آفرین، این شد یک چیزی؛ قطعا رسانه مجرم است. اصلا همین 
فضولی ها دردسر درست می کند. به جای اینکه سر و صورت خودتان 

را تمیز کنید، آینه ها را بشکنید!

پس چرا در تیم شما نمی زد؟
ستایش ها از روند درخشان شهاب زاهدی در جی لیگ و مخصوصا گل 
هفتاد متری و خیره کننده او برای آویســپا فوکوئوکا در بازی با گامبا 
اوزاکا همچنان ادامه دارد و در همین راستا، سرمربی برزیلی پرسپولیس 
هم یک کامنت جالب برای مهاجم ایرانی گذاشته. اوسمار ویرا نوشته: 
»عجب گلی، تبریک، پله هم نمی توانست چنین گلی بزند!« تبریک 
اوسمار و برخورد قشنگش قابل تمجید است، اما در عین حال باید از او 
پرسید چرا زاهدی در پرسپولیس نتوانست چنین درخششی داشته 
باشد؟ به هر حال حتما تأثیر مربی هم روی یک بازیکن مشخص است. 
زاهدی در نیم فصل اول عضو تیمی بود که یحیی گل محمدی سرمربی 
و خود ویرا مربی آن به شمار می آمدند. در نتیجه باید بپذیریم شیوه 
هدایت آنها در مورد شهاب زاهدی مؤثر نبوده، وگرنه این بازیکن نشان 

داده ظرفیت زیادی داشته که می توانست به فعل برسد.

  واکنش ها در افغانستان 
به این دستاورد بزرگ چطور بود؟

بی نهایت عالی بود و تــا آنجا که خبــر دارم 47میلیون 
جمعیت افغانستان خوشحال بودند. در فرودگاه ترکیه هم 

استقبال خیلی خوبی شد.

  چهره های مطرح هم واکنش نشــان 
دادند؟

بله. چهره هایی از خارج و داخل افغانستان واکنش نشان 
دادند. به عنوان مثال پیام آقای اینفانتینو برای تیم ملی 
فوتسال افغانستان که خود ایشان هم هیجان زده شده بود 
که چطور یک تیم ناشناخته در همان نخستین حضورش 
در جام ملت ها برای نخســتین بار به جام جهانی صعود 
می کند. رئیس الوزرای افغانستان پیام دادند. در کل مردم 
افغانستان به این دلیل از صعود تیم ملی فوتسال افغانستان 
به جام جهانی خیلی خوشــحال بودند که در تاریخ کل 
رشته های ورزشی افغانستان این اولین بار بود که افغان ها 
بعد از 70سال که در رشته های ورزشی مختلف فعالیت 

داشتند در یک رشته تیمی به جام جهانی صعود کردند.

  کلیپی از خوشحالی بازیکنان با آهنگ 
صادق بوقی در رختکن تیم ملی فوتسال افغانستان 

در فضای مجازی حسابی ترند شد.
بازیکنان افغانستان این قول را از بدنساز تیم گرفته بودند 
که اگر تیم به جام جهانی صعود کرد باید این خوشحالی را 
انجام دهد و در وهله اول بدنساز تیم زیر بار نمی رفت ولی با 
اصرار بازیکنان افغانستان این کار را انجام داد. فکر می کنم 
از خود صادق بوقی هم هیجان بیشتری نشان داد و خیلی 

در این نقش فرورفته بود!

  کمی از خودتان صحبت کنید. همکاری 

مجید مرتضایی با تیم ملی فوتســال افغانستان 
ادامه دارد؟

قرارداد من با تیم ملی فوتسال افغانستان تا پایان 2024 
بود و قرار شد که اگر تیم به جام جهانی صعود کند مبلغی 
به صورت خودکار به قراردادم اضافه شود و این اتفاق هم 

افتاد.

  بعد از جام ملت ها پیشــنهاد جدید 
داشتید؟

رفتن با افغانستان به جام جهانی افتخار بزرگی است ولی با 
توجه به اینکه حضور در جام جهانی برای من خیلی جذاب 
بوده و مردم این کشــور خیلی از این حضور خوشحالند، 
می خواهم با این تیم در آنجا شگفتی ساز شویم. می خواهم 
این کار را به سرانجام برسانم و پیشنهاد ها را نپذیرفتم. اما 
حقیقتا از جاهای مختلف پیشنهاد داشتم، از چند تیم  لیگ 
برتر ایران پیشنهادهایی داشتم که چندبرابر بود و از امارات 

هم پیشنهاد داشتم که قبول نکردم.

  در پایان چه صحبتی دارید؟
خیلی خوشحالم که خداوند این لطف را به من داشته که 
به کمک بازیکنان افغانستان توانستم در اوج سختی، در 

اوج غم و در اوج محنت میلیون ها افغان را خوشحال کنم.

  اینطور که معلوم اســت برای انتخاب 
بازیکنان حسابی وقت گذاشته اید؟

بازیکنان تیم ملی افغانســتان را از بین نزدیک به 70نفر 
انتخاب کردیم که حدود 35نفر زیر 20سال و 35نفر بالای 
20سال بودند. تقریبا 10ماه پیش اردویی در مشهد برگزار 
کردیم که از بین اینها حدود 18نفر را برای تیم بزرگسالان 
انتخاب کردیم. از طرف دیگر مجاورت با ایران هم شانس 

بزرگ افغانستان بود.

  چرا؟
به این دلیل که ایران مهد فوتسال است و بازی کردن با 
تیم های ایرانی خیلی به تیم ملی فوتسال افغانستان کمک 
کرد. مثلا در همین مشهد 16بازی دوستانه با تیم های 
لیگ یک و دو ایران انجام دادیــم که به نظر من خیلی از 
آن تیم ها از تیم های ملی که بــا آنها بازی کردیم قوی تر 
بودند. خوبی برگزاری اردو در ایران این است، یعنی شما 
اگر با یک تیم لیگ استان ایران هم بازی کنید ممکن است 
از لحاظ قدرت با یکی از تیم های ملی برابری کند. رونق 
فوتسال در ایران به پیشــرفت فوتسال افغانستان خیلی 

کمک کرده است.

  افغانستان در مرحله گروهی تیم بسیار 
خوبی نشان داد اما شاید پیروزی برابر قرقیزستانی 
که ژاپن و ویتنام را شکســت داده بود، خیلی کار 
بزرگی بود. به نظر می رسید بازیکنان افغانستان 

رفته رفته به خودباوری رسیده بودند.
دقیقا. 6بازیکن از 14بازیکن افغانستان حتی یک بازی ملی 
هم نداشتند. مربیان بهتر حرف من را متوجه می شوند. یک 
بازیکنی که هیچ تجربه ای در بازی های برون مرزی نداشته، 
وقتی بتواند عملکرد قابل توجهی در این سطح از بازی ها 

داشته باشد خیلی اتفاق خوبی رخ داده است.

  حقیقتا فکر می  کردید تیم ملی فوتسال 
افغانستان به جام جهانی صعود کند؟

از زمانی که شــروع کردیم به بچه هــا گفتم هدف ما 
جام جهانی اســت و باید برای این هدف تلاش کنیم 
اما واقعیت را بگویم آن روزی که قرقیزستان را بردیم 
و به جام جهانی صعــود کردیم برای خــود من قابل 
 باور نبود و به بازیکنــان می گفتم بــاور می کنید به 

جام جهانی رفتیم!
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